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1 Voorwoord

Met veel plezier hebben wij ons een jaar lang ingezet voor S4S. Dit jaarverslag geeft een overzicht
van de gang van zaken gedurende het bestuursjaar 2017-2018. Ondersteund door de bijdrage van
donateurs en hulp van partners heeft S4S veel mooie projecten kunnen steunen in verschillende on-
twikkelingslanden. In Delft is de bewustwording van studenten op het gebied van duurzaamheid
en ontwikkelingshulp vergroot door het organiseren van verschillende lezingen, workshops, de S4S-
week en het Symposium.

Het eerste hoofdstuk beschrijft ons bestuur en doelstellingen. De verschillende vormen van me-
dia van de stichting wordt besproken in hoofdstuk 2. De samenwerkingsverbanden binnen en buiten
Delft worden behandeld bij Extern in hoofdstuk 3. Informatie over de verscheidene activiteiten is te
vinden in hoofdstuk 4 en hoofdstuk 5 gaat in op de door S4S ondersteunde projecten in ontwikkel-
ingslanden. Het 6e hoofdstuk bevat het financieel jaarverslag, gevolgd door de algemene conclusie.

Namens Bestuur 2017-2018,

Meike Verhey

Voorzitter 2017-2018
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2 Bestuur

2.1 Missie en doelstelling S4S
De missie van S4S is om duurzaamheid op verschillende vlakken stimuleren, zowel op kleine schaal
als wereldwijd. Dit doet de stichting door studenten te informeren en inspireren over de mogelijkhe-
den die duurzame technieken te bieden hebben, door middel van activiteiten zoals lunchlezingen en
workshops. Op deze manier worden de studenten uitgedaagd om buiten de kaders te denken en
nieuwe ideeën te genereren die in de praktijk kunnen worden gebracht. S4S biedt deze studenten
vervolgens de kans om hun ideeën op globaal niveau te realiseren in de vorm van een ontwikke-
lingsproject. Enerzijds door financiële steun en anderzijds door ervaringen en kennis te delen. Op
dezemanier kan het groeiende verschil tussenwesterse landen en ontwikkelingslandenworden over-
brugd.

2.2 Beleidsplan
Bestuur 11 had afgelopen beleidsjaar als hoofddoelen dat S4S voor een zo groot mogelijk publiek
iets te bieden zou hebben, het vergroten van de naamsbekendheid, meer samenwerking met andere
organisaties en zorgen voor goede faciliteiten.

2.3 Samenstelling bestuur 2017-2018

Bestuur 2017/2018
Meike Verhey - Voorzitter
Anniek van Veldhuizen - Secretaris
Laurence Griffioen - Penningmeester
Fleur Verschoor - Commissaris Extern
Joost Soomers - Commissaris Projecten
Daniël Donse - Commissaris Activiteiten
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2.4 Raad van Advies
Het bestuur staat er niet alleen voor, maar wordt bijgestaan in haar beslissingen door de Raad van
Advies (RvA). Op deze manier kan continuïteit geboden worden aan nieuwe besturen en is er sprake
van een controlerende functie. De RvA bestaat uit:

Ravenna Westerhout – Voorzitter ’15-’16
Daan Gorsse – Penningmeester ’15-’16
Dion Koreman - Commissaris Extern ’16-’17
Mitchel Vrolijk - Commissaris Activiteiten ’16-’17
Thomas Hebbink - Commissaris Projecten ’16-’17
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3 Media

3.1 Nieuwsbrieven
Dit jaar is er elk kwartaal een nieuwsbrief verzonden naar de donateurs en mensen die aangegeven
hebben geïteresseerd te zijn in de nieuwsbrief. Daarnaast is er voor grote activiteiten zoals het sym-
posium en de S4S Week een mail gestuurd naar de mailinglijst van de nieuwsbrief ommensen op de
hoogte te stellen van deze activiteiten.

3.2 Website, Facebook en Instagram
De website wordt gebruikt om algemeen S4S nieuws en projectnieuws te vinden. De website is het
afgelopen jaar minder gebruikt dan de Facebook. Afgelopen jaar zijn er op de Facebook bijna 400
likes bijgekomen, wat zorgt voor een groot bereik binnen Delft. Voor de website is dit jaar gekozen
om deze tweetalig te houden. De berichten op Facebook zijn dit jaar alleen in het Engels geplaatst.

Door bestuur 10 was er een Instagram account aangemaakt. Deze hebben we dit jaar nieuw
leven in geblazen en het is opgevallen dat het bereik via Instagram erg groot is. De betaalde promotie
werkt ook aanzienlijk beter dan de betaalde promotie op Facebook. Wat nog meer opvallend was,
was dat het grootste deel van de groep die bereikt werd op social media uit vrouwen bestaat.

3.3 Verenigingen
Dit jaar heeft S4S in het jaarboek van Virgiel gestaan en S4S staat nu in de commissie-interesse-
enquetes van Virgiel, DSC en C.S.R.
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3.4 Donateurs
Er is niet actief gepromoot om meer donateurs te werven. Er wordt voor de donateurs gebruik
gemaakt van de 8x8 regel om het aantal constant te houden. Dit zal verder toegelicht worden onder
het kopje projecten.
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4 Extern

Naamsbekendheid was een van onze focus punten van het jaar. Om deze reden zijn er veel nieuwe
contacten gelegd.

4.1 Organisaties in Delft
Om een van de bekende besturen te worden binnen Delft, is het belangrijk met andere organisaties
contact te leggen. Om deze reden heeft het bestuur 11 aan het begin met alle studieverenigingen
om de tafel gezeten. De vruchten wierpen zich af toen rond het midden van het jaar er telefoontjes
binnenkwamen van verschillende besturen uit Delft. Dit betreft YesDelft, Stud, Oras en Aiesec. Het
ging hier over een samenwerking om het onderwerp duurzaamheid te koppelen aan een van hun
evenementen. Vol verbazing kwamen ze erachter dat we meer deden dan het woord duurzaamheid
hypen. Doordat de aanvragen kort dag waren is er niet veel vanuit deze contacten gerealiseerd als
het gaat om een evenement. Wel ziet dit er positief uit voor de toekomst.

4.2 Acquisitie
Aan het begin van het jaar was de acquisitie een belangrijk punt. Hierbij zijn er veel algemene doc-
umenten gemaakt om bedrijven goed te informeren wie wij zijn als stichting. Het gaat hier om een
sponsor brochure, een standaard mail, bel gesprek en een contacten database. Dit legt de basis om
goed te starten, helaas is dit over het algemeen in dit jaar blijven liggen. Wel werden eigen contacten
onderhouden, zoals Visgroep en SG en schreven we meerdere fondsen en subsidies aan. Hierdoor
kwamen we goed rond en konden we al het gewilde realiseren. Mede door het creatief zijn met geld
binnenhalen. Zo is er een bijdrage gevraagd voor een deelname van de Case-dag in de S4Sweek. Wel
zijn er genoeg nieuwe lijntjes uitgelegd bij bedrijven waar volgend jaar mogelijke samenwerkingen in
liggen.

4.3 Ambassadeurs
Een andere manier waarbij we ons bereik kunnen vergroten is door bekende namen te koppelen aan
onze stichting S4S. Hard is hier aangewerkt met 5 nieuwe ambassadeurs als resultaat:

• Jan-Peter Balkenende (voormalig minister-president)

Tijdens de oprichting van S4S was meneer Balkendende aanwezig bij de feestelijke opening,
waardoor hij in aanraking is gekomen met de stichting. 
Na geschiedenis te hebben gestudeerd aan de VU van Amsterdam heeft hij zijn docteraal
gehaald. In 1982 werd hij actief op politiek gebied, beginnend in de gemeenteraad van Am-
stelveel. Daarnaast heeft hij zijn rechtgeleerdheid docter titel verdient en is hij bijzonder
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hoogleraar geworden in christelijk sociaal denken aan de VU. Met deze actergrond begon hij
in 1998 in de Tweedekamer wat na 4 jaar leidde tot het presidentschap. Na acht jaar Ned-
erland te hebben geleid is hij terug het onderwijs in gegaan. Dit als hoogleraar Governance,
Institutions and Internationalisation aan de Erasmus Universiteit. Daarnaast is hij werkzaam
als extern adviseur voor accountacy- en adviesbureau ErnstYoung. Door zijn werkzaamheden
is hij in 2010 bevorderd tot Ridder Grootkuis in de Orde van Orange Nassau. 

• Marianne Thieme (partijleider van ”Partij van de dieren”)

• Piet Sprengers (directeur duurzaamheid ASN bank)

• Babette Porcelijn (auteur van ”Verborgen Impact”)
In 2018 was Babette een van onze grote sprekers op het S4S symposium.
Haar basis voor haar carrière legde ze op de TU Delft met Industrieel Ontwerpen. Vanuit hier
werd ze ontwerpster, wat resulteerde in haar eigen studio Babette Porcelijn/ Think big act now.
Door haar blik steeds meer op duurzaamheid te laten vallen heeft ze het boek  ’De Verborgen
Impact’ geschreven. Dit boek bracht haar in 2017 op nummer 73 in de Trouw Duurzame 100
én naar de finale van de Dutch Design Awards. In De Verborgen Impact onderzoekt ze hoe je
als consument zo effectief mogelijk kunt verduurzamen. En dat begint natuurlijk bij: weten
waar je grootste impact zit. En precies daar ontdekte zij een grote blinde vlek: de verborgen
impact.

• Klaas van Egmond (Hoogleraar Geowetenschappen)
In 2018 was Klaas onze avond host van het S4S symposium. Hij heeft levensmiddelentech-
nologie gestuurdeerd in Wageningen waarmee hij milieu onderzoeker werd. In dit veld is hij
ook verder gegaan door in 1972 in dienst te gaan bij het Rijksinstituut voor Volksgezondheid
en Milieu. Hierbij was hij werkzaam in meerdere functties en gaf hij leiding aan het onderzoek
naar luchtvervuiling en aan bodem- en grondwateronderzoek in Nederland. In 1989werd hij di-
rectieurMilieu vanRIVM. Na de verzelfstandiging van dit onderdeel werd hij de eerste directeur
van het nieuwe Milieu- en Natuurplanbureau. Daarnaast is hij adviseur van de Triodos Bank
op het gebied van duurzaamheid. Met deze achtergrond is hij hoogleraar Geowetenschappen
(milieukunde en duurzaamheid) geworden aan de Universiteit Utrecht. De kennis die hij heeft
opgedaan heeft hij gedeeld door middel van twee boeken; ’Een vorm van beschaving’ en ’Sus-
tanable civilization’.

• Marja van Bijsterveldt (burgemeester Delft)
Na haar havo volgde Marja van Bijsterveldt een opleiding tot Verpleegkunde-A en werkte ze in
de gezondheidszorg. Ze was in deze periode lid van het bestuur van het CDJA en werd in 1990
voor het CDA gekozen in de gemeenteraad van Almere. In september 1994 werd ze burge-
meester van de gemeente Schipluiden, op dit moment was zij de jongste in deze functie in
Nederland. In november 2002 werd Van Bijsterveldt voorzitter van het CDA. Bij het aantreden
van het kabinet-Balkenende IV werd ze aangesteld als staatssecretaris op het ministerie van
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Onderwijs, Cultuur en Wetenschap. Bij de Tweede Kamerverkiezingen 2010 werd Van Bijster-
veldt gekozen in de Tweede Kamer der Staten-Generaal. Ze was van 2010 to 2012 minister
van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap in het kabinet-Balkenende IV in en het kabinet-Rutte I.
Sinds juni 2016 is ze burgermeester van Delft.
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5 Activiteiten

Voor de betrokkenheid van Delftse studenten bij S4S is hebben we activiteiten georganiseerd. Deze
hebben vooral uit lunchlezingen bestaan, met als poging om met deze activiteiten een brug te slaan
tussen de S4S projecten en het bewustzijn hierover bij de Delftse student. Deze lunchlezingen waren
laagdrempelig en waren tijdens de lunchtijd van de studenten waardoor alle studenten de mogeli-
jkheid hadden om te komen. Naast dat ze weinig tijd in beslag nemen hebben we in samenwerking
met Studium generale gratis broodjes aan kunnen bieden.

5.1 Lezingen en activiteiten
1. OWEE 2017

Op 21 augustus vond de infomarkt van de OWee plaats op de markt in Delft. Al voor de zomer-
vakantie werd er gebrainstormdwat een goede actie zou zijn om nieuwe, maar ook oudere studenten
te laten nadenken over duurzaamheid in hun dagelijks leven. Uiteindelijk werd, na wat onderzoek en
schokkende getallen over plastic tasjes, het idee geboren om duurzame katoenen tasjes uit te delen
die mensen zelf konden ontwerpen. De actie was een groot succes en trok de aandacht van veel
studenten.

*Hier zou een plaatje niet misstaan*

2. Motown Movement lunchlezing

In de lunch van dinsdag 21 september vond de eerste S4S activiteit van 2017/2018 plaats.

Bob Hendrikx, oprichter van the Motown Movement, kwam langs om een lezing te geven. Motown
Movement zet zich in om duurzame bouwtechnieken bereikbaar te maken voor mensen in kansarme
wijken. In de lezing werd verteld over het ontstaan van het idee voor Motown Movement en over de
vooruitgang die ze nu hebben geboekt met hun huis in Detroit.

*insert image*

3. Kennismakingsborrel

Op 29 september hebben wij onze kennismakingsborrel georganiseerd in de Confide van C.S.R., part-
ners en andere besturen kwamen kennismaken vanaf 18.00 tot 20.00 waarna we onze vrienden en
familie konden ontvangen en een presentatie gaven over het door ons opgestelde beleid en kennis
konden maken met alle aanwezigen.

*plaatje?*
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4. Filmavond Chasing Coral

Woensdag 24 novemberwas een drukbezochte filmavond in de common room in het DUWOcomplex.
Hetwas een inspirerende filmover eenman die een carrière switch heeft ondergaan van reclame naar
het vastleggen van het verbleken van koraal overal ter wereld. Hij wil hier mensen mee activeren om
klimaatverandering serieus te nemen, dit is de hoofdoorzaak van het verbleken van koraal. Achteraf
werd er een actieve discussie over gehouden. Het was een zeer geslaagde avond en voor herhaling
vatbaar.

*plaatje?*

5. Oud besturen borrel en hokwarming

Op 1 maart hebben we een borrel gehouden voor alle oud besturen en omdat we dit jaar het grote
succes hebben geboekt om een S4S werkruimte te regelen gebruikten we deze gelegenheid natu-
urlijk om het hok te laten zien aan iedereen. Er was een goede opkomst, zelfs van de eerste paar
besturen waren er een aantal heren aanwezig. Dit was een zeer geslaagde avond en zeker voor her-
haling vatbaar.

*plaatje?*

6. Bestuursinteresseborrel

Voor het zoeken van het nieuwe bestuur zijn we actief rond gaan vragen en hebben we gepromoot
via alle faculteiten van de TU Delft. Op 19 maart vonden wij de gelegenheid om een interesseborrel
te organiseren wat een groots succes was. Op ons bestuurshok aan de kanaalweg waren uiteindelijk
zo’n 30 geïnteresseerden aanwezig.

7. Excursion Blue city

Op 27 maart zijn we met een groep studenten met een bus naar het oude Tropicana zwembad ge-
weest, dat nu Blue City heet. Blue city is volledig gebouwd met hergebruikte materialen van o.a.
het Tropicana zwembad. Dit is nu een werkplek voor bedrijven en start-ups die bezig zijn met het
uitvoeren van innovatieve en duurzame ideeën. Hier kregen we een rondleiding en wat uitleg over
de vooruitstrevende visie van Blue City. VIS groep werd vertegenwoordigd door hun CEO die uitleg
gaf over hoe zij de overblijfselen van het Tropicana zwembad op een circulaire manier ook willen
verbouwen tot een vergader- en werkplek. Het was een interessante excursie, alleen waren er op het
laatste moment veel afmeldingen waardoor we veel plekken over hadden in de bus.

8. Lunchlezing - Limits and game changers in water research
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Op 24 april werd er een lunchlezing gegeven door Jaap Kwadijk op de faculteit civiele techniek in
zaal F, expert op het gebied van hydrologisch modelleren bij Deltares.

Terwijl iedereen genoot van onze heerlijke zelfgemaakte broodjes kregen we een lezing met redelijk
schokkende cijfers en feiten over de ontwikkelingen op het gebied van de beschikbaarheid van wa-
ter, vervuiling en het stijgen van de zeespiegel. We kregen het model te zien waarmee deze feiten en
cijfers tot stand zijn gekomen, die nu beschikbaar is voor iedereen om data toe te voegen wat betreft
de beschikbaarheid van water uit bronnen in de buurt. Het was een interessante middag waar ook
veel vragen uit het publiek gesteld werden. De vloer van zaal F kraakte wel erg hard dus hier kunnen
we beter geen lezingen meer organiseren.

*plaatje?*

5.2 S4S Week
De S4S week van 5 tot 9 maart stond dit jaar in het thema ’The Tipping Point’. Hiervoor heeft de S4S
Week commissie verschillende evenementen neergezet waarin verschillende vragen aan het licht
kwamen, zoals: Hoe kunnen kleine dingen een groot verschil maken? Kun je een complex probleem
oplossen door middel van slechts een simpele verandering? Kunnen we de wereld een duurzame
plek maken voordat het te laat is?

Voor de verschillende activiteiten kwam een breed scala aan studenten langs. Van eerstejaars bach-
elor studenten tot internationale studenten en master studenten. Het doel van de verschillende S4S
activiteiten is voornamelijk studenten na te laten denken over hoe zij hun technische kennis in kunnen
zetten voor duurzaamheid. Tijdens deze week zijn veel studenten op meerdere activiteiten geweest
en hebben aangegeven dat ze door S4S zijn geïnspireerd. Bovendien zijn er ook studenten naar ons
toegekomen met ideeën die ons weer inspireerden. Al met al kan gezegd worden dat de week ges-
laagd is, maar kan er ook aan de hand van de georganiseerde activiteiten een antwoord gegeven
worden op de vragen die werden aangekaart?

Tijdens de week zijn bedrijven naar voren gekomen die werken aan duurzame alternatieven voor
energie voorziening, zoals DOT Power. Daarnaast is aandacht besteed aan hoe we dichterbij een
circulair systeem kunnen komen (VIS groep). In de film Tomorrow die op dinsdagavond in Lumen
werd gedraaid werden verschillende problemen aangekaart met daaropvolgend de (vaak) simpele
oplossing. Het probleem waar we nu vooral mee kampen is hoe mensen denken. De oplossingen
voor veel problemen en de technieken zijn vaak al aanwezig, maar het is een kwestie van tijd voordat
mensen willen toegeven dat er daadwerkelijk iets moet veranderen.

*plaatje?*
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5.3 Symposium
Ook dit jaar is er weer een symposium georganiseerd door onze symposiumcommissie. Op 15 mei
was het zover, alles was tot in de puntjes voorbereid en de avond in het thema ’What’s shaping the
journey to a sustainable future?’ kon van start gaan.

Met grote sprekers als Piet Sprengers, hoofd van het departement duurzaamheid binnen ASN, Ba-
bette Porcelijn, voormalig IO studente en schrijver van het boek ’hidden impact’, Marianne Thieme,
partijleider van de Partij voor de dieren en als begeleidende spreker Klaas van Egmond, professor in
environmental sciences, trok dit evenement veel studenten en was het wederom het grootste even-
ement van het jaar. De avond was in twee delen gesplitst met een pauze, voor de pauze konden
de sprekers hun eigen verhaal doen over wat volgens hun of vanuit hun bedrijfstak de duurzame
toekomst zal vormen. Na de pauze was er een discussie waar het publiek ook aan mee kon doen
door middel van een catchbox. De discussie kwam hier goed op gang en sloot de avond geslaagd af.
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6 Projecten

Dit hoofdstuk zal alle projecten samenvatten waarbij bestuur 11 betrokken is geweest.

6.1 Kerncijfers
• 15 projecten geaccepteerd door S4S 11

• 8 projecten niet geaccepteerd door S4S 11

• 2 projecten overgenomen van S4S 10

• 3 lopende projecten (Mei 2018)

• € 24.391,00 Bruto uitgegeven door S4S 11 (15 projecten)

• € 9.158,82 Netto uitgave door S4S 11 (12 projecten1)

• € 6.582,18 terug van projecten naar S4S 11 (14 projecten2)

• 42 procent van het geld is terug naar S4S 113

1hier zitten de 3 projecten die nu bezig zijn dus nog niet bij ingerekend
215 projecten + 2 overgenomen - 3 nog niet terug
3Gerekend over 12 projecten
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6.2 Projectenoverzicht

BeBold (overgenomen) India JMP IO
Prakti (overgenomen) Ghana Afstuderen IO
Bambu Natural Nicaragua IDE TBM
Greenport marowijne Suriname IDE TBM
FertileGrounds S-Afrika IDE TBM
DOMO Gambia IDE TBM
Greenhouse production Suriname IDE TBM
Muima Industries Kenia IDE TBM
Chako Tanzania IDE TBM
WaterF’all Peru JMP IO
ShockSafe Nepal MAS CIV
GO Gargo! Kenia IDE TBM
Catching Water Morocco MAS IDM
Floating Homes Phillipines MAS CIV
Bangla (running) Bangladesh MAS IDM
Rio Coco (running) Nicaragua MAS CIV
EFR (running) Griekenland MAS EWI/SET

Table 1: Projectenoverzicht Bestuur 11

6.3 clusterprojecten
Clusterprojecten zijn projecten waarbij S4S over meerdere jaren in contact staat met de coördinator
van het project. Deze projecten zijn apart gedefinieerd om er voor te zorgen dat vanaf beide kanten
de samenwerking langere tijd blijft bestaan.

6.3.1 Bambu Social

Dit jaar zoals gebruikelijk 1 projectgroep via de Minor IED naar Nicaragua laten gaan. Deze hebben
zoals gewoonlijk financiële steun van S4S ontvangen.

6.3.2 Shocksafe

Shock safe groepje 6 was begin 2018 in Nepal. Deze hebben van S4S financiële hulpmiddelen gehad.
Verder heeft S4S geholpen met het zoeken van het nieuwe Shocksafe groepje die rond september
2018 naar Nepal zullen gaan.
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6.3.3 SRI

Otto heeft dit jaar besloten geen groepjesmeer van deminor IED naar SRI te laten gaan. Ookwaren er
geen groepjes die buiten IED naar SRI gingen. Jowi, de eigenaar van SRI, heeft ons ge contact of we
hem konden helpenmet het zoeken van studenten en van een coördinator bij de TU voor twee nieuwe
projecten. Hier is in januari dus ook een gesprek over geweest. Het vinden van een coördinator loopt
nog moeizaam, maar is nog bezig.

6.3.4 NEW: Floating Homes

Floating homes heeft dit jaar sponsoring bij S4S aangevraagd voor het prototype van hun drijvende
huis in de Filipijnen. Dit hebben ze gekregen. Echter zijn ze daar niet toe gekomen aan het bouwen
van het huis. Hierdoor is al het geld terug gegaan naar S4S. Omdat er in de toekomst meerdere
projectgroepen naar de Filipijnen gaan die het geld van S4S wel goed zouden kunnen besteden is
met Pieter, de coördinator, afgesproken om Floating Homes een clusterproject te maken.

6.3.5 NEW: Pirool Energy

Pirool Energy heeft in mei 2017 €4560,- van S4S geleend. Dit moet voor 1 juni 2019 zijn terugbetaald.
Dit is op het moment van schrijven (29 mei 2018) nog niet het geval. Afgelopen zomer is in India met
Vidyut, de initiatiefnemer van Pirool Energy, een gesprek geweest. Hier is toen uitgekomen dat hij
waarschijnlijk in de toekomst meerdere projectgroepjes wilt laten overkomen. Na aanleiding hiervan
is besloten Pirool Energy een clusterproject te maken.

6.3.6 NEW: Chako

Afgelopen IEDheeft het projectgroepje die naar Chako, zanzibar, ging bij ons sponsoring aan gevraagd.
Dit hebben wij ze gegeven. Echter hadden ze op locatie te weinig tijd gehad om het te gebruiken in
de bouw van een werkplaats. Omdat ze wel tijdens hun aanwezigheid veel voorbereidingen en tijd
hebben gestoken in de ontwikkelingen van de werkplaats is besloten dat het gesponsorde geld van
S4Salsnog in dewerkplaats geïnvesteerdmagworden. Tijdens dit proces zijnwe in contact gekomen
de Anneloes, de coördinator van Chako. Om in contact te blijven en eventueel in de toekomst Chako
vaker te kunnen helpen is besloten Chako een clusterproject te maken.

6.4 Projectenplatform
In oktober is de aanvraag voor financiële steun bij 4TU afgekeurd. Dit vanwege het feit dat er in
Wageningen al iets soortgelijks bestond. Dit bleek echter niet precies het geval te zijn. Daarom zal er
nu weer met meerdere partijen bij elkaar worden gekomen om het voorstel nogmaals te bespreken
en een nieuw verzoek bij 4TU in te dienen. Vanwege het feit dat ermeerdere partijen bij betrokken zijn
is een datum plannen erg lastig (we hebben er nu al 3 datum prikkers uit gegooid). Enige voortgang
t.o.v. vorig jaar is dus meerdere betrokken partijen.

17 van de 22



7 Financieel jaarverslag 2017

Het financiële jaar van de stichting loopt van 1 januari tot 31 december. Het bestuursjaar van bestuur
2017/2018 begon in juni 2017 en eindigt in juni 2018, vandaar dat dit in dit jaarverslag niet alle
uitgaven weergeven zijn die in bestuur Verhey zijn gedaan. In dit financieel jaarverslag worden de
balans en de resultatenrekening van het financieel boekjaar 2017 behandeld waarna de belangrijkste
punten toegelicht worden.

7.1 Balans
....

Toelichting

Debiteuren:
Dit jaar is er een bedrag van € 4.560 aan Pirool Energy geleend. Dit is een start-up die biomassa tot
biogas omzet, om hier duurzame energie mee op te leveren. Aangezien het om een bedrijf gaat en
geen project is er besloten om ze een startkapitaal te bieden in de vorm van een lening i.p.v. spon-
soring. Er is een contract opgesteld waarin gespecificeerd is dat Pirool Energy dit bedrag voor 1 juni
2018 terug zal betalen. Dit verklaart waarom er zo een groot bedrag open staat onder de Debiteuren
post.

Bezittingen:
De enige bezitting die de komende 4 jaar nog in termijnen afbetaald zal worden is het promofilmpje
uit 2016. Deze kostte initieel € 450 en is destijds uit het overhead potje betaald. Echter was er in
november 2017 behoefte aan extra overhead geld om kosten van onze evenementen te dekken, en
vandaar is dit bedrag als Bezittingen gedeclareerd.

Crediteuren:
De stijging van de Crediteuren heeft te maken met het tijdelijk gebruiken van de S4S-rekening door
het project Pokot Resource Centre.

Reservering projecten:
Het bedrag dat bestemd is voor projecten heeft sterk toegenomen i.v.m. een vermindering van pro-
jectaanvragen en een groei in het aantal donateurs. Deze afname in het aantal projectaanvragen
heeft te maken met een projectvak binnen een IO-master, dat sinds dit jaar niet meer verplicht is.
Dit was vroeger een grote bron van aanvragen en aangezien deze nu door minder mensen gevolgd
wordt komen er aanzienlijk minder projecten bij ons aankloppen. Daarnaast is er meer projectgeld
teruggekomen (geld dat over was) dan verwacht. Zo is er hier effectief veel geld over gehouden ten
opzichte van de voorgaande jaren en zal er de komende tijd aandacht besteed worden aan het wer-
ven van een groter aantal projecten.
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Reservering StuDevelopment:
De uitbetaling van het StuDevelopment fonds is gestopt. Alle projecten die recht hadden op dit geld
hebben hun deel gekregen. Op het moment staat er nog € 1.355,99 gereserveerd waar in het nieuwe
jaar een bestemming voor moet worden gevonden.

7.2 Resultatenrekening
....

Toelichting

Maandelijkse donaties
Het aantal donateurs is in 2017 sterk gegroeid (zie grafiek 1), waardoor in totaal meer donateurs-
geld binnengekomen is dan in voorafgaande jaren. Het jaar 2017 begon S4S met 663 donateurs.
Dit aantal daalde in de loop van het jaar, omdat er weinig nieuwe projecten, die een groot deel van
onze nieuwe donateurs binnenhalen, gesteund zijn in deze periode. Daarmee zijn er meer uitschri-
jvingen geweest dan inschrijvingen. Vanaf september, met de start van een nieuw studiejaar en
velen nieuwe projectaanvragen, is het aantal donateurs weer gestegen tot aan 709 donateurs in de
maand december. In grafiek 2 zijn de totale inkomsten te zien, in het geel zonder en in het grijs met
de stroneringen inbegrepen. Deze curve volgt dezelfde trend als het aantal donateurs. Al in al is het
geïncasseerde bedrag gestegen, van 1465 Euro in januari 2017 tot 1580 Euro in december. Het ver-
schil tussen het verwachte en effectieve geïncasseerde bedrag heeft langzamerhand gedurende het
jaar toegenomen, tot in september, toen er weer consequenter achter de storneringen aan gegaan
is en veel ongeldige rekeningnummers uit het systeem gehaald zijn.

Projecten
Aan de resultatenrekening is te zien dat dit grote bedrag aan donateursgeld niet gecompenseerd kon
wordenmet het aantal projecten dat S4S gesteund heeft. Vandaar dat het bedrag ‘Toename reserver-
ing projecten’ zo hoog is. Dit ligt eraan dat er veel minder projectaanvragen geweest zijn en omdat
er meer geld teruggekomen is van de projecten dan verwacht (zie toelichting van de balans). Het
is belangrijk om op te merken dat dit overgebleven donateursgeld uitsluitend aan projecten besteed
mag worden, aangezien 100% van de donaties naar S4S voor het steunen van duurzame technische
ontwikkelingsprojecten bestemd zijn. Vandaar dat S4S het komende jaar hard op zoek zal gaan naar
meer nieuwe en grotere projecten. Hier zou bijvoorbeeld een projectenplatform een oplossing voor
kunnen zijn.

Partners inkomsten projecten:
Wilde Ganzen heeft dit jaar via S4S € 2.873,19 gesponsord voor projecten. Deze samenwerking is
ontstaan doordat Wilde Ganzen de projecten die wij steunen erg interessant vond en hier ook aan bij
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wilde dragen.

Overhead
- Promotie:

Dit jaar is er veel uitgegeven aan promotie. Vandaar dat de kosten van het promofilmpje uit 2016, €
450 Euro, als Bezitting gerekend zijn en er daardoor hier netto winst gemaakt is.

- Borrels:
Dit jaar is de kennismakingsborrel duurder uitgevallen dan de voorafgaande jaren. Echter is het be-
langrijk om op te merken dat dit evenement dit jaar erg drukbezocht was, met besturen en partners
uit heel Nederland als aanwezigen. Het was dus een belangrijk en geslaagd netwerkevenement dat
ons goed op de kaart gezet heeft tussen andere Delftse organisaties. Dit was een bewust onderdeel
van één van de belangrijkste beleidspunten van S4S 11, namelijk om meer samen te werken met
andere organisaties en de naamsbekendheid van Students4Sustainability te vergroten.

- Evenementen:
In dit bedrag zijn alle kosten van de OWee van 2016 en 2017 inbegrepen. De stand van infomarkt
2016 moest na de jaarwisseling nog betaald worden (€ 450). Dit is betaald met het geld dat S4S 10
verdiend heeft met vrijwilligerswerk tijdens OWee. Echter was dit bedrag eind 2016 overgemaakt,
waardoor het niet in de resultatenrekening van 2017 naar voren komt. - Symposium:
Het S4S symposium2017 is groter aangepakt dan de voorafgaande jaren. Meerdere partners hebben
hier bijdrage geleverd, met nameSG, Universiteitsfonds enDSM.Daarnaast is er ookmet de kaartverkoop
geld binnengekomen. Dit was tezamen achteraf hoger dan de uiteindelijke kosten van het sympo-
sium, waardoor hier een positief bedrag overblijft. Dit kon echter mooi gebruikt worden voor andere
evenementen zoals de OWee, lezingen, de S4S week en de kennismakingsborrel.

- Partners inkomsten acquisitie:
In dit bedrag zijn alle bijdragen van partners zoals Vis groep en Studium Generale inbegrepen. Dank
deze sponsoring had Students4Sustainability dit jaar een overhead pot ter beschikkingwaarmee pro-
motie, werkmateriaal, evenementen en overige kosten onder andere mee gedekt konden worden.

Vaste kosten
Een nieuwe vaste kostenpost die er in 2017 bijgekomen is, is de licentie bij E-boekhouden.nl. Dit is
een nieuw boekhoudprogramma waarvan wij vanaf mei 2016 gebruik van maken voor het maken
van de incasso’s. Het eerste jaar was een gratis proefperiode maar sinds mei 2017 zijn hier maan-
delijkse kosten aan verbonden. Gezien wij het bedrijf vermeld hebben op onze site hebben wij een
sponsorkorting van 15% kunnen krijgen en bedraagt deze licentie € 8,75 per maand.

Creditrente
In het jaar 2016 is de toenmalige penningmeester vergeten de creditrente van de spaarrekening mee
te rekenen. Vandaar dat er dit jaar een hoog bedrag aan rente in de resultatenrekening naar voren
komt. De komende jaren zal dit bedrag stukken lager zijn aangezien de creditrente erg gedaald is.

Winst
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Als alle verschillen samengeteld worden, heeft S4S in het jaar 2017 12.606,81 Euro winst gemaakt.
Zoals al uitgebreid besproken heeft dit te makenmet de groei van het aantal donateurs en de afname
van het aantal projectaanvragen. Al is het niet verboden voor S4S omwinst te draaien, is het niet het
doel van de stichting. Ideaal gezien wil S4S zo veel mogelijk van het gedoneerde geld aan projecten
geven. Daarnaast is het zo dat wij vrijstelling van belastingaangifte hebben, onder de voorwaarde
dat de fiscale winst in een jaar niet meer dan €15.000 is. Dit jaar zaten we hier dus gevaarlijk dichtbij,
en hier moet voor uitgekeken worden als wij niet te maken willen krijgen met de belastingdienst. Het
is dus noodzakelijk dat er meer projecten gesponsord worden in de toekomst.

7.3 Conclusies
Samenvattend is Students4Sustainability nog steeds een gezonde stichting. Het donateursbestand
groeit en zo kunnen voortaan nog veel ontwikkelingsprojecten gesteund worden. Het feit dat er in
2017 een grote afname aan projectaanvragen was en er zo veel donateursgeld niet is gebruikt, is
een duidelijke waarschuwing dat er meer naar nieuwe projecten gekeken moet worden. Dit zal in
2018 dus een nieuw aandachtspunt worden. Daarnaast is er veel uitgegeven aan evenementen en
promotie. Deze kosten zijn voornamelijk gedekt door sponsoring van onze vaste partners (zoals Vis
Groep en Studium Generale), het werven van fondsen, en het besluit om het promofilmpje uit 2016 in
termijnen af te betalen. Al in al is de overhead pot relatief gelijk gebleven. Aangezien de creditrente
daalt, en het declareren van het filmpje als Bezitting een noodoplossing was, is het erg van belang dat
er komend jaar wordt gekeken naar verdere vaste of eenmalige sponsors, die aan onze overheadpot
willen bijdragen.
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8 Conclusie

De stichting Students4Sustainability is sinds de oprichting flink gegroeid, en dat is afgelopen jaar niet
anders geweest. De afgelopen jaren heeft bij veel besturen de focus gelegen op de naamsbekendheid
van de stichting, zo ook afgelopen jaar. Het harde werk hieraan van de afgelopen jaren begint nu
goed zijn vruchten af te werpen. Zo komen de 2000 likes op Facebook in de buurt en zijn er veel
mensen geïnteresseerd geweest in het commissie- en bestuurslid van S4S worden. Dit is bereikt
door het actief onderhouden van de website en de Facebook pagina. Ook is er veel afgesproken met
andere besturen in Delft, om zo te kijken naar mogelijke samenwerkingen. Daarnaast zijn er twee
commissies gevraagd, wat ook voor een groei in naamsbekendheid heeft gezorgd. Als laatste heeft
het ook veel geholpen om mensen over S4S aan te spreken met een gratis pannenkoekje.

Ook de activiteiten zijn over het algemeen drukbezocht. Alle activiteiten van de afgelopen jaren
zijn doorgezet, zoals de S4S Week en het S4S Symposium. De S4S Week is in een nieuw jasje
getrokken. Er zijn die week veel grote activiteiten georganiseerd, zoals en case dag, excursie en
een inhousedag.

Ook is er weer veel geld gedoneerd aan de projecten.
Er zijn ook veel nieuwe grote activiteiten opgezet. Zo is afgelopen jaar de Groene Pint opgezet

en is er een opstapje gemaakt naar een groot SDG evenement in samenwerking met AEISEC. Het
projectenplatform heeft helaas wel vertraging gehad door financiële tegenslagen.

Als laatste is er ook hard gewerkt aan partnerschap en acquisitie. Daarnaast zijn er ook vele
nieuwe ambassadeurs bijgekomen die staan voor onze stichting.
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